
دبیرکل حزب موتلفه: 

دولت باید  فضا را برای انتخابات پرشور 
فراهم کند

تابع نیستیم و فقط در انتخابات ها وحدت می کنیم 

دوازدهم اسفندماه سالجاری انتخابات مجلس دوازدهم 
برگزار خواهد شد و جریان های سیاسی نیز به فراخور 
شرایط جامعه نوع نگاه حاکمیت به بحث انتخابات؛ 
استراتژی و برنامه انتخاباتی خود را تدوین کرده و پیش 
خواهند برد. این در حالی است که نگاهی به انتخابات 
مجلس یازدهم که در دوم اسفندماه سال 98 برگزار شد 
با کاهش مشارکت مردم و ردصلاحیت بیشتر نامزدهای 
یک جریان سیاسی از حضور در انتخابات همراه شد و 
در نهایت این اصولگرایان بودند که در زمینی بی رقیب 
تمام کرسی های مجلس را از آن خود کردند و مجلسی 
کاملا اصولگرا را تشکیل دادند. از طرفی حال که در پایان 
دوره کاری مجلس یازدهم به سر می بریم و کمتر از 9 ماه 
دیگر این بار انتخابات مجلس دوازدهم برگزار خواهد شد 
باز هم مسائل مهمی به عنوان چالش به میان آمده است. 
اینکه چگونه می توان مردم را نسبت به حضور پرشور در 
انتخاب ترغیب کرد، چگونه شرایط را برای حضور همه 
جریانات سیاسی فراهم کرد و اساسا عزمی برای این موضوع 
وجود دارد یا خیر؟ آنچه مسلم است مطلوب اصولگرایان 
همان روندی است که در انتخابات سال 98 پیش رفت اما 
نکته ای که این بار نمیَ توان به آن توجه نکرد بحث ائتلاف 
اصولگرایان است که به نظر نمی رسد در این دوره به سادگی 

فراهم  آید.

   مشارکت گسترده در اختیار دولت
دبیرکل حزب مؤتلفه اسلامی در خصوص تحلیل از 
فضای انتخابات پیش رو اظهار کرد: در مساله شرکت و 
مشارکت مردم در انتخابات خود اینکه ما چه کاری انجام 
بدهیم که این مشارکت گسترده شود و حضور مردم بیشتر 
شود، یک بخش آن در اختیار دولت است که باید زمینه را 
گسترده کند و فضا را برای انتخابات پرشور فراهم کند. 
اسد ا... بادامچیان در خصوص روند احزاب و فعالیت های 
انتخاباتی در سال های اخیر بیان کرد: در انتخابات مجلس 
یازدهم، این دوستان جمع شدند و گفتند شورای ائتلاف 
و ما هم جمع شدیم و رفتیم در قالب این تشکیلات قرار 
گرفتیم. در این انتخابات مجلس مشخص شد این دوستان 
هر کدام شان علاقه مند هستند که همفکر خودشان را 
بگذارند، روز بیست و یک بهمن، ظهر، آقای »حداد« آخرین 
بخش جوانان را در لیست گذاشت و یک نفر هم حتی از 
موتلفه نگذاشت و ما هم باز قبول کردیم و در جلسه گفتند 
از موتلفه تشکر می کنیم که هیچ سهم خواهی نداشتند که 
این حرف ها را آن ها گفتند که اگر نوار صدایش باشد خیلی 

خوب است.

   احدی حق ندارد در فهرست وحدت تفرقه 
ایجاد کند

بادامچیان بیان کرد: شب همان روز آقای قالیباف توئیت 
زد که من این فهرست را قبول ندارم، ما همان شب جلسه 
فوق العاده حزب موتلفه را راه انداختیم چون در انتخابات 
مجلس یازدهم سیاست مان این بود که همه با هم باشند. در 
روز بعد بیست و دوم بهمن که جلسه شورای ائتلاف تشکیل 
شد، آقای حداد هنوز نیامده بود و زمانی که ایشان نباشد 
بنده را رئیس جلسه می گذارند به صورت موقت و جلسه را 
شروع کردیم و مرحوم دکتر رضا روستازاد، ایشان شروع کرد 
علیه قالیباف به شدت صحبت کرد که باید از سر فهرستی 
کنار برود، گفتم ببینید به کسی وقت داده نمی شود، دوم 
اینکه قبل اینکه به شما وقت بدم، مصوبه جلسه دیشب 
شورای موتلفه را خدمت تان بگویم، اولا این فهرست باید 
وحدت داشته باشد و اینکه احدی حق ندارد در این فهرست 
وحدت تفرقه ایجاد کند، و احدی حق ندارد به آقای قالیباف 
و بقیه دوستان توهین و انتقاد کند؛ تفرقه می شود و سوم 
اینکه کسی حق مصاحبه برای این موضوع را ندارد و بعد هم 
آقای حداد آمد و ادامه جلسه و جمع بندی همان فهرستی 
شد که امروز در مجلس هستند. وی در خصوص موازی 
کاری شورای ائتلاف و وحدت تصریح کرد: یک مجموعه ای 
جمع شده و شورای ائتلاف و یک مجموعه هم شده شورای 
وحدت و یک مجموعه هم موتلفه و این یعنی تکثر و به نظر 
بنده هیچ اشکالی ندارد و این ها تا قبل انتخابات ها بیایند و 
فعالیت کنند اما دم انتخابات ببینند تکلیف شان چیست؟ 
باید تکثر داشته باشند یا وحدت، اگر تکلیف این است که 
وحدت باشد باید وحدت صورت بگیرد، اگر تکثر شد، خوب 
تکثر، اما اینکه از الان بگوییم هیچ کس حق ندارد هیچ 
فعالیتی بکند، اولا امکان پذیر نیست و برای مجلس دوازدهم 
تعداد بسیاری احساس خدمت می کنند تا بیایند و همه هم 
فهرست می دهند ولی در تهران آن فهرستی که اکثریت 
مورد مقبول در آن باشد معمولا رای می آورد. بادامچیان 
خاطرنشان کرد: ما در شورای ائتلاف هستیم اما تابع آن 
نیستیم. ما یک حزب اسلامی با شصت سال سابقه وحدتیم 
و ماهیت حزبی داریم و صرفا در انتخابات ها بایکدیگر 
وحدت می کنیم. همزمان در شورای وحدت هم هستیم 
دقیقا به همین نحو، ما اگر در حال حاضر در مورد شورای 
وحدت یا شورای ائتلاف و یا خوب یا بد بودن این ها صحبت 
کنیم به آن وحدت جمعی که رهبر انقلاب می فرمایند 
آسیب می رساند و ما معتقدیم همه باید وحدت کنند و این 

یک اصل است برای ما.

آرمان ملی- حمید شجاعی: »کارآمدی، شایسته سالاری، 
استفاده از نخبگان و...« مفاهیمی هستند که در دولت های 
مختلف به کرات مورد استفاده قرار گرفته و همه دولت ها نیز 
حداقل در شعار برنامه ریزی ها، کارکردها و مهم تر از آن انتخاب و 
انتصاب مدیران و کارگزاران خود را بر همین مبنا پیش برده اند. 
حال اینکه این مفاهیم چه میزان در عمل پیاده شده با نگاهی 
به عملکرد دولت ها می توان به راحتی به پاسخ این پرسش 
دست یافت. در همین راستا شاید دولتی که به طور مشخص 
سر فصل و راس برنامه ها و ملاک و معیار خود برای انتخاب 
افراد را شایسته سالاری و کارآمدی معرفی کرد دولت سیزدهم 
سیدابراهیم رئیسی بود که اتفاقا بر همین اساس نیز بسیاری 
از همان ابتدای تشکیل دولت منتظر بودند تا ببینند بر مبنای 
شعارهای داده شده چه افرادی با چه سطح از تخصص، توانایی 
و کارآمدی روی کار خواهند آمد. اما هر چه رو به جلوتر رفتیم 
بیشتر مشخص شد که آنچه از سوی دولت مطرح شده گویی 
صرفا شعارهایی است زیبا که فقط در سخنرانی ها از آن استفاده 
می شود. اینکه دولت در فاصله حدود 2 سال از روی کارآمدن 
تغییراتی را پشت سر گذاشته و از وزرای کابینه گرفته تا مدیرانی 
میانی و حتی معاونان رئیس جمهور طی تغییراتی جای خود را به 
افراد جدیدی دادند نشانگر این مساله است که اگر از همان ابتدا 
نیروهای مسلط تر، با برنامه و توانمندتری انتخاب می شدند شاید 
امروز نه جامعه در وضعیت سخت اقتصادی و معیشتی بود، نه 
دولت تن به تغییرات متعدد می داد، نه حجم انتقادات به دولت بالا 
می رفت. اما نکته این است که اساسا تغییرات انجام شده نیز باید 
در جهت بهبود شرایط باشد. اگر نفرات جایگزین نیز چیزی بیش 
از گزینه های قبلی نداشته باشند تغییری در وضع عمومی جامعه 
نخواهد داشت. قدر مسلم اگر عزمی بر عزیمت از وضع موجود به 
سمت شرایط مطلوب باشد باید استفاده از نخبگان ، خبرگان و 

کارشناسان آن هم به واقع و نه در شعار مورد توجه قرار گیرد تا 
بتوان از شرایط سخت فعلی عبور کرد. 

    برخی اعضای ستادهای انتخاباتی خود را در امور 
دیوانی به صورت گسترده وارد کردند

همایش  در  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  عضو  یک 
گرامیداشت کریم مجتهدی، مترجم و فلسفه پژوه اظهار داشت: 
به نظر هگل دموکراسی لیبرال یعنی دیدگاهی که عموم مردم 
می پسندند، یعنی اینکه بر این گزاره استوار است که مردم از بقیه 
بهتر می فهمند چه چیزی به نفعشان است. هگل می گوید فهم 
عموم مردم، درک و بصیرت بیشتری نیاز دارد. پس هگل مخالف 
دموکراسی نیست بلکه مخالف سوءاستفاده از آن است. علی 
لاریجانی گفت: هگل برای حل این مشکل بروکراسی را مطرح 
می کند که یعنی مجموعه نخبگان جامعه که مردم این جمع 
نخبگان را انتخاب کنند تا آنان تصمیم سازی کنند. عضو مجمع 
تشخیص مصلحت نظام یادآور شد: البته بروکراسی در کشور 
ما از قبل انقلاب به شکل بیمارگونه ای متولد شد، به خصوص 
در دهه 50 که درآمد نفتی بیشتر شد شغل دولتی بیشتر یک 
جایگاهی برای زندگی ساکن شد نه پویایی برای تصمیم سازی در 
اداره امور کشور. بعد از انقلاب افرادی تحصیلکرده بنا به ضرورت 
وارد سیستم دیوانی کشور شدند و تغییراتی هم پدید آوردند. 
وی تصریح کرد: اما تصور اشتباهی در کشور ما شکل گرفت که 
سیستم دیوانی مافیاست و این را مجوزی برای خود ساختند 
که اعضای ستادهای انتخاباتی خود را در امور دیوانی به صورت 
گسترده وارد کنند تا نتیجه این شود که امور دیوانی فربه اما کم  
خاصیت شود. رئیس ادوار مجلس تاکید کرد: این روند درنهایت 
منجر به این شد که سیستم دیوانی از توانمندی لازم برای 
تصمیم سازی دور ماند. وقتی نخبگان در تصمیم سازی مشارکت 

نداشته باشند تصمیم گیران هم در کار خود وا می مانند.
 

   دولت رئیسی راه دولت احمدی نژاد را می رود
یک فعال سیاسی اصولگرا در خصوص عدم نگاه دولت ها به 
نخبگان اظهار داشت: اینکه نخبگان در حاکمیت یا دولت ها مورد 
مشورت قرار نمی گیرند فقط درد این دولت نیست و در دولت های 
مختلف نیز در برخی دولت ها پر رنگ تر و در برخی دولت ها نیز 
به صورت کمرنگ تر این اتفاق افتاده است. دولت هایی که کمتر 
نخبگان به کار گرفته شدند دولت هایی بودند که به لحاظ معدل 
توانمندی، علم و دانشوری آن دولت با نمرات پایینی مواجه بودند. 
محمد مهاجری به »آرمان ملی« گفت: در چنین شرایطی نه 
نخبگان حاضر هستند که با آن دولت کار کنند و نه آن دولت حاضر 
است با افرادی که از او بیشتر می فهمند و می دانند ارتباط برقرار 
کند. در دولت فعلی گرچه اتفاقا آقای رئیسی حتی در جلسات 
خصوصی نیز تاکید دارد که دولت از متخصصان و کارشناسان 
فارغ از گرایش سیاسی آنها کمک بگیرد، اما در مقام عمل این اتفاق 
هنوز نیفتاده است. دلیل آن این است که نخبگان جامعه احساس 
نمی کنند که اگر موضوعی را مطرح کنند یا نکته را با دولت در میان 
بگذارند تاثیری داشته باشد. از طرفی می بینیم دولت نیز سراغ 
نخبگان برای جلب مشارکت آنها نمی رود. وی افزود: به عنوان مثال 
روزنامه و خبرگزاری دولت را در دو سال گذشته مرور کنید که به 
عدد انگشتان یکدست افراد نخبه ای نمی بینید که در زمینه های 
سیاسی، اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی و... با این رسانه های دولت 
مصاحبه کرده باشند. به همین جهت است که می بینیم دولت 
سیزدهم در این زمینه دقیقا راهی را می رود که دولت آقای 
احمدی نژاد رفت. مهاجری تصریح کرد: نه  شأن مقامات دولتی 
به گونه ای است که نخبگان جذب شوند نه همین مقامات دولت 

حاضرند از متخصصان و نخبگان جامعه استفاده کنند. 
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آرمان ملی – مطهره شفیعی: مدت ها بود گروه فشار به 
خودشان استراحت داده و نشانی از آنها نبود اما ظاهرا دوباره 
سوژه جدیدی پیدا کرده و به میدان آمده اند. گروه فشار و برخی 
اصولگرایان تندرو در دولت اصلاحات و کمی هم در دولت روحانی 
در کنار هم بودند و یک مسیر را طی می کردند، اکنون ظاهرا گروه 
فشار مانند قبل از حمایتی برخوردار نیست چنانکه روز گذشته 
خبرگزاری »تسنیم«، خبر تلاش گروه فشار برای بر هم زدن 
کنسرت گروه »لیان« را به نحوی منتشر کرد که از یک سو به 
حاضران در کنسرت عدم رعایت شئونات اسلامی متهم شوند و از 
سوی دیگر اقدام گروهی که این خبرگزاری آنها را »تندرو« نامید 

را مورد نقد قرار دهد.
 

   چه اتفاقی رخ داد
تسنیم نوشت: »در روزهای گذشته ویدئویی از اجرای این گروه 
منتشر شد که در این ویدئو برخی از تماشاگران حاضر در تالار 
وحدت، هنگام اجرای این گروه، حرکات نامتعارفی انجام می دادند. 
انتشار این ویدئو در شبکه های اجتماعی موجب واکنش هایی شد. 
جالب اینکه رسانه های معاند بیش ترین استفاده را از این ویدئو 
کردند. اوج جنجال و حاشیه در کنسرت لیان اما مربوط به جمعه 
شب بود. گروهی از افراد خودسر به تالار وحدت حمله کردند تا مانع 
از برگزاری کنسرت گروه لیان شوند. حمله ای که خوشبختانه ناکام 
ماند. در این اتفاق، حراست بنیاد رودکی و نیروی انتظامی اقدامی 
به موقع و با اقتدار داشتند. آنها وقتی با حمله  نیروهای خودسر 
مواجه شدند، خیلی سریع مقابل آنها ایستادند. متاسفانه این افراد 
قصدِ برهم زدن کنسرت و البته ایجاد رعب و وحشت در بین مردم 
را داشتند. جالب اینکه در طول برگزاری کنسرت که تماشاگران 
در سالن از موسیقیِ مناطق جنوب ایران لذت می بردند، نیروهای 
انتظامی و حراست بنیاد رودکی مشغول کنترل اوضاع و مدیریت 
این بحران بودند. مقابله نیروهای انتظامی و حراست بنیاد رودکی 

با این افراد خودسر، از آن روی بود که کنسرت لیان مجوز رسمی از 
سوی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی برای برگزار داشت و چنین 
رویدادی که مراحل اخذ مجوز را گذرانده، باید برگزار شود.« محسن 
شریفیان، نوازنده و پژوهشگر موسیقی هم در اواخر کنسرت رو به 
حضار گفت: »یک پیام به بیرون سالن دارم. ما همه ایرانی هستیم 
و خط قرمز ما جغرافیای ایران است. ما برای ایران جنگیدیم و 
خون دادیم. اگر مردم ایران حالا در این سالن در حال تماشای یک 
فعالیت فرهنگی و خوشحال هستند، نتیجه همان استقامت ها 
و رشادت هایی ا ست که شده. خواهش می کنم وقتی امشب از 
سالن کنسرت بیرون می روید، همه چیز را رعایت کنید. خیلی 
عذر می خواهم که این پیام را در این حالت به شما منتقل می کنم. 
سلامتی تک تک شما برای من اهمیت بالایی دارد و هنگام خروج 

از سالن، مواظب باشید.«

   رویکرد وزیر 
وزیر ارشاد 2 موضع درباره برهم زدن کنسرت ها داشته و روز 
گذشته بیان کرد: یک جریان سیاسی در کشور به دنبال بزرگ نمایی 
برخی مشکلات که گاهی طبیعی و در اجراها پیش می آید، هست 
تا اقشار مختلف مردم را در این موضوع مقابل هم قرار دهند. بنده 
به راحتی این نگاه جریان سیاسی را می بینم، به طوری که برخی افراد 
بدسابقه سیاسی که در کشور فعال و الان تعدادی از آنان خارج از 
کشور هستند، دنبال تحریک افکار عمومی و ایجاد دوقطبی سازی  
هستند تا فضای رسانه ای کشور سنگین شود و آرامش فضای 
فرهنگ و هنر را از بین ببرند.« سال گذشته اسماعیلی گروه فشار 
را زاییده شبکه های اجتماعی می دانست. در سال گذشته بود که 
وزیر ارشاد گفت: »از هنرمندان اصیل کشور می خواهم مسائل را 
با مردم با شفافیت در میان بگذارند. گروه های فشاری که توسط 
شبکه های اجتماعی درست شده اند، اجازه فعالیت عادی شان را 
نمی دهند.« به نظر می رسد وزیر ارشاد موضوع خوبی برای انتقاد از 

شبکه های اجتماعی پیدا کرده بود و گفته است: »برخی هنرمندان 
تا می خواهند کار کنند یک لشکر مجازی فراهم شده  می ریزند در 
پیج شان و یا با تلفن آنها تماس می گیرند و شروع به دشنام و تخریب 

می کنند و این ها مانع فعالیت هنرمندان شده است.«

   گروه فشار دیروز و امروز 
اوج فعالیت گروه فشار در دهه 70 و دولت اصلاحات بود. در آن 
مقطع افرادی مانند ا...کرم و ده نمکی تحت عنوان انصار حزب ا... 
به عنوان سردمداران به هم ریختن برخی تجمعات بودند. این 
حضور تا قبل دولت احمدی نژاد ادامه داشت و پس از آن هر یک از 
اعضای شناخته شده این گروه مسیری را دنبال کردند. به عنوان 
نمونه مسعود ده نمکی فیلمسازی را در پیش گرفت و فیلم هایی 
مانند اخراجی ها، رسوایی و... را ساخت. ا...کرم هم به کرواسی 
رفت و در بیان چرایی این سفر اظهار داشت: »بنده دیپلمات 
نظامی جمهوری اسلامی ایران در کرواسی بودم.« از فعالان عرصه 
اینستاگرام شد و تصاویر و فیلم مراسم هایی که می رود را منتشر 
می کرد. او استاد دانشگاه هم شد. دیدگاه های سیاسی امثال 
ده نمکی و ا...کرم هم تغییر کرد و آنها که با آغاز دولت احمدی نژاد 
از اقداماتشان در گروه فشار دست کشیدند، به مخالفان او تبدیل 
شدند، چنانکه در اسفند سال گذشته حسین ا... کرم، احمدی نژاد را 
تهدید کرد و گفت: »دوره پنج ساله عضویت احمدی نژاد در مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، در اسفند ماه امسال به پایان می رسد و 
از اینجا به بعد تصفیه )تسویه( حساب ما با وی شروع می شود!« 
یا ده نمکی در سال 84 گفته بود: »حرکت احمدی نژاد بیش از 
آنکه درآمد مدیریتی داشته باشد، به کم شدن فاصله مردم و دولت 
منجر می شود.« در سال های اخیر فعالیت گروه فشار یا خودسرها 
متفاوت شد به نحوی که سفارتخانه ها را نشانه گرفتند و از سفارت 
عربستان و انگلیس بالا رفتند که این اقدامات هزینه های زیادی 

برای کشور داشت. 

نسل جدید گروه فشار چه کسانی هستند؟

تندروها علیه تندروها
      افراد خودسر با حمله به کنسرت »لیان« قصد داشتند از برگزاری آن در تالار وحدت جلوگیری کنند اما ناکام ماندند

مجید انصاری: تعطیلی از پنجشنبه به 
شنبه خواسته فعالان اقتصادی است

چالش تغییر روز تعطیلی!
 ابوالفضل ابوترابی: تعطیلی شنبه

 بار مالی ندارد 

تغییر روز تعطیلی هم به چالش تبدیل 
شده است. برخی موافق تعطیلی چهارشنبه 
و برخی دیگر می گویند شنبه تعطیل شود. 
دیروزعضو کمیسیون شوراها در مجلس 
تعطیلی  خود  لایحه  در  دولت  گفت: 
پنجشنبه ها را آورده بود که کمیسیون 
اجتماعی مصوب کرد شنبه ها تعطیل شود و 
این موضوع بار مالی ندارد. ابوالفضل ابوترابی، 
درباره ساماندهی تعطیلات کشور، اظهار 
داشت: طرح ساماندهی تعطیلات در دو 
دوره از مجلس مورد بررسی قرار گرفت اما 
دولت آذر ماه سال گذشته لایحه ای را تحت 
عنوان »لایحه اصلاح ماده 87 قانون مدیریت 
خدمات کشوری« به مجلس ارسال کرد و 
این لایحه به کمیسیون اجتماعی مجلس 
ارجاع شد. وی متذکر شد: بر اساس این 
لایحه دولت به دنبال تعطیلی پنجشنبه ها 
بود، اما برخی از نمایندگان مجلس طرح 
دادند و پیشنهاد تعطیلی شنبه ها را مطرح 
کردند. کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی هم در جلسه اخیر خود این موضوع 
را بررسی کرد و اعضای کمیسیون لایحه 
دولت را اصلاح کردند و مصوب شد شنبه ها 
به جای پنجشنبه ها تعطیل شود و روز 
کاری هم از یکشنبه تا پنجشنبه شود. عضو 
کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در 
مجلس تصریح کرد: در واقع دولت در این 
لایحه به دنبال اعلام تعطیلی سراسری 
روز پنجشنبه و جمعه بود، اما نظر اکثر 
کمیسیون  جلسه  در  حاضر  نمایندگان 
اجتماعی مجلس این بود که تعطیلی ما 
باید همانند کشورهای اسلامی روز جمعه و 
شنبه باشند. ابوترابی با اشاره به اینکه دولت 
در لایحه اخیر پیشنهاد کرده بود که روزهای 
پنجشنبه در سراسر کشور به طور کامل 
تعطیل شود و بار مالی آن را هم پذیرفته 
است، بیان کرد: مصوبه کمیسیون اجتماعی 
مجلس این بود که شنبه به جای پنجشنبه 
تعطیل شود و چون دولت بار مالی تعطیلی 
پنجشنبه ها را پذیرفته بود، این مصوبه 
مجلس مبنی بر تعطیلی شنبه ها از حیث بار 
مالی مشکلی ندارد. نماینده مردم نجف آباد 
در مجلس شورای اسلامی درباره علت تلاش 
مجلس و دولت برای ساماندهی تعطیلات، 
افزود: ما تنها کشوری هستیم که سه نوع 
ملی، شمسی  تعطیلات  یعنی  تعطیلات 
لتعطیلین  بین ا و قمری داریم و پدیده 
ناشی از اختلاف تقویم شمسی با قمری در 
کشور ما به شدت زیاد و غیرقابل پیش بینی 
است و این وضعیت اقتصاد کشور ما را به 
شدت تحت تأثیر قرار می دهد. وی ادامه 
داد: همچنین ما با ناعدالتی در تعطیلات 
مواجه هستیم، یعنی نصف مردم ایران 
که روزهای پنجشنبه هر هفته تعطیل 
هستند، بیش ترین تعطیلات دنیا را دارند 
و نصف دیگر مردم ما کمترین تعطیلات 
دنیا را دارند چون در روزهای پنجشنبه هم 
باید به سرکار بروند. در این موضوع شاهد 
نوعی بی عدالتی هستیم و برای ساماندهی 
تعطیلات کشور باید اقدام لازم انجام شود. 
یعنی باید عدالت در تعطیلات به وجود آید 
و همه مردم کشورمان مانند هم تعطیل 
شوند. عضو کمیسیون امور داخلی کشور 
و شوراها در مجلس تصریح کرد: در سال 
۱998 در همایش کشورهای اسلامی توافق 
شد کشورهای اسلامی به جای پنجشنبه، 
شنبه ها را تعطیل کنند، بنابراین کشورهای 
اسلامی غیر از ایران و سوریه برای اینکه 
اختلاف تعطیلات خود را با دنیا کمتر 
کنند، روز جمعه و شنبه را تعطیل کردند. 
ما هم باید تعطیلات خود را مانند کشورهای 
اسلامی به جمعه و شنبه تبدیل کنیم که از 
این طریق یک روز به مراودات بین المللی ما 
اضافه می شود. لایحه ساماندهی تعطیلات 
کشور هنوز در صحن مجلس بررسی نشده 
است و برای قانونی شدن باید در صحن 
مجلس تصویب و از سوی شورای نگهبان 

تأیید و سپس برای اجرا، ابلاغ شود.

   تعطیلی بر اساس بازارهای جهانی
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی هم در این زمینه به »ایرنا« گفت: این 
کمیسیون با لحاظ همه جوانب اجتماعی، 
فرهنگی و اقتصادی به این نتیجه رسید که 
تعطیلات هفتگی را برای تنظیم با بازارهای 
جهانی تغییر دهد و امید است این موضوع به 
خیر و مصلحت مردم باشد. مجید انصاری 
افزود: در جریان بررسی لایحه سازمان 
امور اداری و استخدامی کشور که کاهش 
2 ساعت و ۳0 دقیقه از ساعت کاری هفتگی 
و نیز افزایش تعطیلات هفتگی مطرح شده 
بود، پیشنهادهای متعددی ارائه شد و در 
نهایت کمیسیون نتیجه گرفت که ساعت 
کاری را از 44 ساعت کنونی به 40 ساعت 
اجتماعی  کاهش دهد. عضو کمیسیون 
مجلس تغییر تعطیلی از پنجشنبه به شنبه 
را خواسته فعالان اقتصادی دانست و افزود: 
باید ببینیم آیا نمایندگان در صحن علنی 
مجلس با پیشنهاد تعطیلی جمعه و شنبه 

موافقت می کنند. 

باز هم 
حاشیه آفرینی 
کتانی میرسلیم 

مصطفی میرسلیم، نماینده تهران گفته بود که کتانی های 
ریبوک آمریکایی اش برای بیست سال پیش هستند و توسط 
فدراسیون نجات غریق در دوران ریاست میرسلیم بر این 
فدراسیون تهیه شده بوده اند. این مصاحبه خبرآنلاین در 
فضای مجازی بارتاب زیادی داشت. مهم ترین نکته ای که گرفته 
شده این موضوع است که بدانیم این مدل کتانی کمتر از 10 سال 
قبل به بازار آمده است. گفتنی است اخیرا اظهارات مصطفی 
میرسلیم درباره صنعت خودروسازی داخلی و الزام حمایت و 
استفاده از خودروی ملی  حاشیه آفرین شد. او که بر استفاده 
از تولیدات داخلی و مقابله با واردات تاکید دارد، این بار خودش 

سوژه استفاده از کالای خارجی شد.

 روایت ضرغامی
 از ظهور گروه های 
فشار جدید

به دنبال انتشار ویدئوهایی از کنسرت علیرضا قربانی، 
خواننده که نشان می دهد تعدادی از شرکت کنندگان شعارهایی 
سر می دهند، وزیر میراث فرهنگی و گردشگری ایران، این 
معترضان را »گروه فشار جدید« خواند. عزت ا... ضرغامی با 
اشاره به »استقبال مردم« از کنسرت  هایی که در مجموعه 
سعدآباد برگزار می شوند، گفت: برخی که در میان جمعیت 
مردم که می خواهند شاد باشند، می آیند و شعار ساختارشکنانه 
می دهند با شادی مردم مخالف هستند. این ها گروه فشار جدید 
هستند و جمع را به هم می ریزند. او اضافه کرد: خود مردم باید 
آرامش و سلامت برنامه ها و رویدادهای فرهنگی را حفظ کنند، 

نباید 10 تا ٢0 نفر مانع شادی ٢ هزار نفر شوند.

     علی لاریجانی:  
نخبگان در تصمیم سازی 
مشارکت نداشته باشند 
تصمیم گیران هم در کار 
خود وا می مانند

محمد مهاجری در 
گفت وگو با »آرمان ملی«:   نه 

نخبگان حاضر به همکاری 
با دولتند؛ نه دولت قائل به 

جذب نخبگان 


